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                                           P R O T O K Ó Ł   Nr II/06  
 
 II zwyczajnej sesji Rady Gminy Rewal odbytej w dniu 23 listopada 2006 roku 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Rewal.  
 
 
 O godzinie 12.15 prowadząca obrady Przewodnicząca Rady radna 
Joanna Drzewińska – Dąbrowska stwierdziła, iŜ aktualnie w posiedzeniu 
zgodnie z listą obecności uczestniczy cały ustawowym skład Rady liczący15 
osób co stanowi, Ŝe obrady są waŜne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Otwierając sesję  powitała przybyłych na obrady radnych oraz 
zaproszonych gości.  
Przed rozpoczęciem obrad zaapelowała do radnych o odrzucenie wszelkich 
sporów i zgodną współpracę w pracach Rady dla dobra naszej Gminy. By 
nasza Gmina stawała się coraz bardziej piękniejsza.     
Następnie poinformowała, zebranych, iŜ protokoły z I i II sesji zostaną 
poddane pod głosowanie na najbliŜszej III  sesji Rady Gminy. 
 

Ad. 2. Następnie  przedstawiła następujący porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Interpelacje i zapytania. 
4. Powołanie Stałych Komisji Rady.   
5. Powołanie Komisji Rewizyjnej.  
6. Powołanie Komisji Statutowej.   
7. Ustalenie zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów  

podróŜy słuŜbowych.    
8. Ustalenie zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróŜy sołtysom.  
9. Wolne wnioski i zapytania.  
10. Zakończenie obrad.  
 
Do przedstawionego porządku obrad radni nie zgłosili uwag.   

 
Ad. 3. Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  

  
Ad. 4. Powołanie Komisji Stałych Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady zapoznała zebranych z zapisami Statutu Gminy 
dotyczącymi komisji rady gminy.    
Przed przystąpieniem do ustalenia składów komisji i zapoznaniu się, ze 
szczegółowymi wyjaśnieniami udzielonymi przez  Sekretarza Gminy P. E. 
Łonyszyn ustalono, iŜ w pierwszej kolejności dokona się – zgodnie ze Statutem 
Gminy - wyboru przewodniczących poszczególnych komisji.   
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Wiceprzewodniczący Rady zawnioskował, by w pierwszej kolejności dokonać 
wyboru przewodniczących komisji a następnie do tego dokoptować 
członków komisji.  
Na Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju radny Sz. Jędrzejowski zgłosił 
kandydaturę radnego  uzasadniając ją duŜym doświadczeniem w pracach 
Rady Sołeckiej Pobierowa. Radny L. Sipiak –  wyraził zgodę na kandydowanie.  
Za wyborem radnego L. Sipiaka na w/w stanowisko opowiedziało się 13 
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu – w głosowaniu uczestniczyło 14 
radnych.    
Na członka Komisji Strategii i Rozwoju radny H. Kowal zgłosił kandydaturę 
radnego B. Woźniaka – zgłoszony radny nie wyraził zgody na kandydowanie.  
Radny K. Ciszek zgłosił wniosek by w pierwszej kolejności dokonać wyboru 
Przewodniczącego Komisji Społeczno – Oświatowej a następnie Komisji 
Rewizyjnej i wówczas przystąpić do uzupełnienia składu pozostałych komisji 
poprzez rozłoŜenie list na których radni dobrowolnie wpisując się zgłaszali by 
swój akces do pracy w składzie poszczególnych Komisji. W składzie której 
komisji rady radny chce brać udział jest tylko i wyłącznie wolą  radnego. 
PoniewaŜ praca w Komisji Rewizyjnej wyklucza pracę w pozostałych 
komisjach rady wobec tego po przegłosowaniu kandydatury 
przewodniczącego Komisji Społeczno – Oświatowej dokonać ustalenia składu 
Komisji Rewizyjnej.    
Wniosek radnego K. Ciszka przyjęto jednogłośnie – głosowało 15 radnych.  
Radny S. Hoffmann zgłosił na Przewodniczącą Komisji Społeczno - Oświatowej 
kandydaturę radnej Weroniki Witeckiej. Zgłoszona radna wyraziła zgodę na 
kandydowanie.  
Radny H. Kowal – zgłosił kandydaturę radnego B. Woźniaka – zgłoszony nie 
wyraził zgody na kandydowanie.  
Za wyborem za radnej W. Witeckiej na w/w stanowisko opowiedziało się 13 
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu – w głosowaniu uczestniczyło 14 
radnych.   
Następnie zarządzona została krótka przerwa w  realizacji tego punktu 
porządku obrad i przystąpiono do realizacji następnego tj. wyboru Komisji 
Rewizyjnej.            
 

Ad. 5. Powołanie Komisji Rewizyjnej.  
Na stanowisko Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zgłoszono kandydatury:  
Radny K. Ciszek – radnego K. Kwiatkowskiego – zgłoszony wyraził zgodę.  
Radna J. Drzewińska – Dąbrowska – radnego A. Brzezińskiego – zgłoszony 
wyraził zgodę. Radny L. Sipiak – radnego H. Kowala – zgłoszony nie wyraził 
zgody. Radny P. Biłyj – radnego W. Jaworowskiego – zgłoszony nie wyraził 
zgody.  
Zabierający głos radny B. Woźniak  uwaŜa, Ŝe kandydujący na stanowisko 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  radny K. Kwiatkowski uczestniczył w 
pracach Komisji Rewizyjnej  w poprzedniej kadencji i w swoim działaniu nie 
sprawdził się. Efekty tej pracy mamy w wynikach kontrolnych. Wobec tego 
prosi radnego o wycofanie się z kandydowania.     



 3 

Radny K. Kwiatkowski – jest to Pana osobiste zdanie i nie będę z nim 
polemizował.  
Przedstawione kandydatury poddano pod głosowanie według kolejności 
zgłoszenia – za kandydaturą radnego K. Kwiatkowskiego opowiedziało się 6 
radnych, 5 było przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu – w głosowaniu 
uczestniczyło 14 radnych.  
Za kandydaturą radnego A. Brzezińskiego opowiedziało się 5 radnych, 3 było 
przeciw i 4 wstrzymało się od głosu – głosowało 12 radnych.  
Radny H. Kowal – radny obecny na sesji winien brać udział w kaŜdym 
głosowaniu.  
Radny K. Ciszek – kaŜdy radny ma wolną wolę w głosowaniu i moŜe nie wziąć 
w nim udziału.  
Radny H. Kowal – dlaczego nie ma na ten temat zapisu w Statucie Gminy.  
Radny K. Ciszek – jest to zapis ustawowy. Powtarza się głosowanie w 
przypadku braku quorum w głosowaniu – naszej sytuacji 8 radnych. 
Przewodnicząca Rady – w wyniku przeprowadzonego głosowania na 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybrany został radny K. Kwiatkowski.  
 
Zarządzona została przerwa w sesji w trakcie której radni pisemnie składali – 
na przygotowanych listach - swój akces co do tego w składzie której komisji 
chcą działać. Po przerwie Przewodnicząca Rady przekazała dalsze 
prowadzenie sesji Wiceprzewodniczącemu Rady radnemu K. Ciszkowi.   
 
Prowadzący obrady Wiceprzewodniczący Rady - w pierwszej kolejności 
dokonamy wyboru Komisji Rewizyjnej a następnie pozostałych Komisji Rady. 
Do pracy w składzie Komisji Rewizyjnej wyrazili zgodę  radni: P. Biłyj i T. 
Kwiatkowski. Uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej w w/w składzie 
przyjęto 12 głosami za, 1 wstrzymującym się i 1 głosem przeciwnym – 
głosowało 14 radnych.   
 

Ad. 4 c.d. Wiceprzewodniczący Rady radny K. Ciszek zapoznał radnych 
z wykazami którzy radni do jakich Komisji Rady zgłosili gotowość do pracy w 
ich składzie. Do Komisji Strategii i Rozwoju radni: Szymon Jędrzejowski, Henryk 
Kowal i Ryszard Gutowski. Do Komisji Społeczno – Oświatowej radni: Marcin 
Smoczyk, Stanisław Hoffmann, Waldemar Jaworowski i Bogusław Woźniak.  
W trakcie odczytywania projektu uchwały dokonano częściowego 
wykreślenia zapisu pktu 8 w zakresie działania Komisji Społeczno – Oświatowej 
za częściowym wykreśleniem 7 radnych, 5 było przeciw a 2 radnych 
wstrzymało się od głosu – głosowało 14 radnych.  
Uchwałę w spawie powołania Komisji Stałych i określenia zakresu ich 
działania przyjęto jednogłośnie – głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 6. Powołanie Komisji Statutowej.  
P. Łonyszyn – jest to komisja doraźna w pracach jej mogą uczestniczyć radni 
będącymi członkami innych komisji Rady.  
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Radny K. Ciszek – uwaŜa, Ŝe w pierwszej kolejności –tak jak w poprzdnich 
komisjach – dokonać wyboru przewodniczacego komisji. Prosi o zgłaszanie 
kandydatur na to stanowisko bądź teŜ są jakieś inne propozycje.      
Radny B. Woźniak wybrać komisję a ona sama niech się ukonstytuuje.  
P. Łonyszyn – zakazuje nam to nasz Statut Gminy.  
Radny Sz. Jędrzejowski  zaproponował radnego B. Woźniaka .  
Radny B. Woźniak – nie wyraził zgody na to stanowisko i zgłosił kandydaturę 
radnego Sz. Jędrzejowskiego na to stanowisko  - zgłoszony wyraził zgodę.  
Za wyborem zgłoszonego radnego na to stanowisko opowiedziało się 13 
radnych, 2 wstrzymało się od głosu – głosowało 15 radnych.   
Radny K. Ciszek zaproponował by do składu w/w komisji dokoptować jeszcze 
minimum 2 radnych.  
Zgłaszani do pracy radni w jej składzie radni: B. Woźniak, W. Jaworowski, T. 
Kwiatkowski –  nie wyrazili zgody. Wobec powyŜszego zdecydowano, by 
uzupełnienie składu Komisji Statutowej oraz podjęcie uchwały w tej sprawie 
przesunąć na kolejną sesję Rady Gminy.  
 

Ad. 7. Ustalenie zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu 
kosztów podróŜy słuŜbowych.  
Radny B. Woźniak – wniosek by wysokość diety Wiceprzewodniczącego była 
równa diecie Przewodniczącego Komisji Rady i wynosiła 120 % stawki 
bazowej.  
Propozycja została odrzucona w drodze głosowania – za 4 radnych, przeciw 
9 a 2 radnych wstrzymało się od głosu – głosowało 15 radnych.  
Uchwałę w przedłoŜonej wersji – bez wnoszenia poprawek przyjęto – za 13 
radnych i 2 radnych wstrzymało się od głosu- głosowało 15 radnych.  
Po przyjęciu głosowania radny W. Jaworowski – zapytał co oznacza zapis 
„nieobecność nieusprawiedliwiona” czy są sytuacje związane ze zwolnieniami 
lekarskimi czy tez inne bardzo waŜne.  
Wiceprzewodniczący Rady Radny K. Ciszek – odsyłam do Biura Rady gdzie 
powinien uzyskać odpowiedź na to pytanie. Ponadto na obecnej sesji w 
wolnych wnioskach uzyska wyczerpującą odpowiedź od Sekretarza Gminy.  
 

Ad. 8. Ustalenie zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróŜy 
sołtysom.  
P. E. Łonyszyn – przy opracowywaniu  projektu tej uchwały bazowano na 
dotychczasowych zasadach.  
Radny K. Kwiatkowski zaproponował podniesienie proponowanej w projekcie 
uchwały stawki diety stosując taki sam współczynnik procentowy tak jak w 
przypadku radnych.  
Radny  Sz. Jędrzejowski –  nie bawić się w Ŝadne procenty tylko proponuje 
podwyŜszenie  wysokości diety do 150 zł.  
P. Łonyszyn – trzeba wziąć pod uwagę fakt, iŜ jest to stawka za posiedzenie a 
nie jak w przypadku radnych za cały miesiąc. Nie na kaŜde posiedzenie 
sołtysi są zapraszani.  
Radny L. Sipiak – pozostawić wysokość stawki w niezmienionej wysokości tak 
jak w projekcie uchwały a z biegiem czasu dokonać nowelizacji.  



 5 

Radny Sz. Jędrzejowski – podtrzymuje swoje stanowisko co do podwyŜszenia 
obowiązującej stawki.  
Radny A. Brzeziński – popiera stanowisko radnego L. Sipiaka.  
Wniosek radnego Sz. Jędrzejowskiego został oddalony w drodze głosowania – 
za wnioskiem 4 radnych, przeciw 6 radnych, 5 radnych wstrzymało się od 
głosu – głosowało 15 radnych.   
Uchwałę w zaproponowanej wersji przyjęto w głosowaniu za przyjęciem 13 
radnych i 2 radnych wstrzymało się od głosu – głosowało 15 radnych.  
                           

Ad. 9. Wolne wnioski.   
P. E. Łonyszyn – usprawiedliwiona nieobecność ustala się na podstawie 
pisemnej informacji o powodzie nieobecności na sesji lub posiedzeniu komisji. 
W tej sprawie nie ma konkretnego zapisu i wszystko zaleŜy od tego,  jakie 
kryteria zostaną przyjęte. Usprawiedliwienie winno być dołączone do 
protokołu.  
Radny W. Jaworowski – Jest rolnikiem i w jego sytuacji  mogą zaistnieć 
zwłaszcza w okresie spiętrzenia prac (sianokosy, Ŝniwa) jakieś nie przewidziane 
wcześniej warunki pogodowe.  
P. Łonyszyn – radni winni ustalić to między sobą wewnętrznie.    
Radny. B. Woźniak – na przedostatniej sesji podjęte było zobowiązanie  
wsparcia finansowego na leczenie chorego dziecka. Podjęte to zostało 
jednogłośnie lecz niewielu z radnych z tego zobowiązania się wywiązało.  
UwaŜa, Ŝe danego słowa naleŜy dotrzymać. Podobne sytuacje mogą 
zaistnieć w przyszłości, dlatego teŜ naleŜałoby rozwaŜyć sprawę powołania 
swego rodzaju fundacji, która to gromadziłaby na ten i podobny cel środki 
finansowe. A mieszkańcy mogliby dokonywać na jej cel odpisy z podatków. 
Mielibyśmy środki finansowe niezaleŜne od budŜetu. Kolejna sprawa – i tu 
zwrócił się do Przewodniczące Rady - to opracowanie w jak najszybszym 
czasie planu pracy w oparciu o niego komisje mogłyby rozpocząć 
pracować. Komisje Rady musza się w swojej pracy posiłkować planem pracy 
Rady. Ustalić teŜ naleŜałoby  - byłby to bardzo dobry zwyczaj - stałe terminy 
zwoływania sesji, co usprawni pracę Rady i pozwoli radnym planować 
przedsięwzięcia oraz zastępowałyby ogłoszenia o terminach sesji.  
Radny H. Kowal – skoro jesteśmy na sesji to miejmy odwagę podnieść rękę w 
trakcie głosowania. O tego jest głos wstrzymujący się by zaznaczyć swoje 
odmienne zdanie. Na zakończenie chciałby przeprosić za niefortunne 
sformułowanie jakie uŜył podczas wcześniejszego wystąpienia.   
   
 Ad. 10.  Wobec wyczerpania tematyki sesji prowadząca sesję 
Przewodnicząca Rady radna Joanna Drzewińska - Dąbrowska   o godzinie 
13.48 zamknęła II zwyczajną sesję Rady Gminy.  
 
 

............................                                                        ...................................  
protokółował                                                                              Przewodnicząca Rady                                                                                                                          


